
Rada Gminy w Czerminie 
Radni-Sesja 

                                        Protokół nr 61 

z LXI Sesji Rady Gminy w Czerminie, która odbyła się w dniu 23 lutego 2024 r. w Urzędzie 

Gminy Czermin. 

Obrady rozpoczęto o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1.Małgorzata Banik 

2. Mirosław Bugaj 

3. Ryszard Bukała 

4. Wiesław Czaja 

5. Sylwester Kiełbasa 

6. Władysław Kukliński 

7. Wioleta Mucha 

8. Paweł Pisarczyk 

9. Jan Polak 

10. Władysław Soboń 

11. Robert Strycharz 

12. Dariusz Wójtowicz 

13. Tomasz Zając 

14. Jan Ździebło 

15. Mariusz Żelazko 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Wójt Gminy Czermin – Sławomir Sidur 

2. Sekretarz Gminy – Bogusław Peret 

3. Skarbnik Gminy – Sławomir Orłowski 

4. Dyrektor CUW – Jarosław Ćwięka 

1. Otwarcie LXI Sesji Rady Gminy w Czerminie. 

 

Radny Bugaj – przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia obrad, powitał wszystkich 

uczestników posiedzenia oraz stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Pan Przewodniczący przedstawił zaplanowany porządek 

 

Głosowano w sprawie: 
Zatwierdzenie porządku obrad..  

 



Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Czaja, Dariusz Wójtowicz 

 

3. Przyjęcie protokołu z LIX Sesji Rady Gminy Czermin. 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LIX Sesji Rady Gminy Czermin..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Czaja, Dariusz Wójtowicz 

 

4. Przyjęcie protokołu z LX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Czermin 

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Czermin.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Czaja, Dariusz Wójtowicz 

 

5. Informacja Wójta z działalności między sesjami i wydanymi zarządzeniami 
 

Zarządzenia Wójta Gminy wydane od ostatniej sesji Rady Gminy Czermin: 



1. Zarządzenie nr 3/2024 z dnia 4 stycznia 2024r. w sprawie wyodrębnienia planu kont na zadanie 

realizowane z dotacji z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

2. Zarządzenie nr 4/2024 z dnia 15 stycznia 2024r. w sprawie ustalenia planu dofinansowania form 

doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Czermin….  

3. Zarządzenie nr 5/2024 z dnia 15 stycznia 2024r. w sprawie ustalenia harmonogramu czynności 

w postępowaniu rekrutacyjnym i w postępowaniu uzupełniającym do przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz klas pierwszych publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Czermin na rok szkolny 2024/2025. 

4. Zarządzenie nr 6/2024 z dnia 15 stycznia 2024r. w sprawie realizacji pozamilitarnych 

przygotowań obronnych w Gminie Czermin w 2024 roku. 

5. Zarządzenie nr 7/2024 z dnia 15 stycznia 2024r. w sprawie kontroli realizacji zadań obronnych w 

Gminie Czermin w 2024 roku. 

6. Zarządzenie nr 8/2024 z dnia 15 stycznia 2024r. w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 

rok. 

7. Zarządzenie nr 9/2024 z dnia 31 stycznia 2024r. w sprawie powołania zespołu zadaniowego ds. 

ustalenia liczby osób bezdomnych na terenie Gminy Czermin. 

8. Zarządzenie nr 10/2024 z dnia 9 lutego 2024r. w sprawie przeprowadzenia otwartego konkursu 

projektów na realizację zadania własnego w zakresie tworzenia warunków sprzyjających 

rozwojowi sportu. 

9. Zarządzenie nr 11/2024 z dnia 9 lutego 2024r. w sprawie wyznaczenia na obszarze gminy miejsc 

na bezpłatne umieszczenie urzędowych obwieszczeń wyborczych i plakatów wszystkich 

komitetów wyborczych w wyborach samorządowych.  

10. Zarządzenie nr 12/2024 z dnia 14 lutego 2024r. w sprawie powołania koordynatora gminnego ds. 

obsługi informatycznej w wyborach samorządowych zarządzonych na dzień 7 kwietnia 2024 roku. 

11. Zarządzenie nr 13/2024 z dnia 14 lutego 2024r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w formie 

bezprzetargowej oraz w formie bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego 

nieruchomości Gminy Czermin. 

Podpisano umowy na: 

- przeprowadzenie dwóch audytów 

- świadczenie usług psychologicznych dla osób uzależnionych oraz ofiar przemocy domowej, 

- transport i unieszkodliwianie padłych sztuk zwierząt dzikich, 

- usypianie ślepych miotów zwierząt, 

- umieszczanie bezdomnych zwierząt z terenu gminy Czermin w schronisku Ropczyce, 

- dotacja dla GOK w Czermnie, 

- dotacja dla GBP w Czerminie, 

- dotacja do przewozów autobusowych o charakterze publicznym 

- cyklinowanie parkietu – S.P w Otałęży, 

- doręczenie decyzji wymiarowych – sołtysi x 9, 

- wykonanie podziału i dokumentacji geodezyjnej dla działek w Czerminie, 

- ustalenie przebiegu granic dróg gminnych – Ziempniów, Łysaków, Szafranów. 

Pan Wójt poinformował, że udało się uregulować drogę na Szadowcu. Teraz będzie też 

regulacja drogi Otałęż – Wągroda do Ziempniowa, złożono wniosek o regulację do wojewody 

na drogę w Brniu od drogi powiatowej pod wał, w Szafranowie i Otałęż – Cegielnia. 

Ogłoszono przetarg na wykonanie drogi w Czerminie od sklepu do drogi powiatowej. Będzie 

przetarg na realizację kanalizacji – dokończenie Zawada II i kontynuacja Łysakowa (Budy i 



Budy Małe). Do przetargu dołożone będzie zadanie przejścia przez teren Kółka w kierunku 

Dąbrówki i podłączenie Delikatesów, kilku domów po tej stronie oraz kolejne domy, gdzie 

kończona była kanalizacja w grudniu. 

Radny Bugaj – w sprawie otwarcia przetargu na kanalizację. 

Pan Wójt – po naniesieniu zmian przez projektanta. Mówione było o przyszłym tygodniu. 

Umowa i otwarcie przetargu – m-c marzec. 

 

6. Informacja Wójta z realizacji zadań inwestycyjnych w mijającej kadencji 2018-2024. 

 

Pan Wójt zwrócił się do uczestników sesji o dystrybucję dla mieszkańców gminy wydanego 

biuletynu „Nasza Gmina”. Zawiera on najważniejsze  zadania realizowane w 5,5 letniej 

kadencji. Są tam zapisane wykonane inwestycje, osoby zasłużone dla gminy, lokalni twórcy 

kultury. Zaznaczył, że kadencja ta nacechowana była różnymi zwrotami akcji: powódź, 

pandemia, dramaty rodzin spowodowane pandemią, afrykański pomór świń. Zwrócił uwagę 

na kwotę 85 mln zł wydatkowaną z budżetu gminy na realizowane inwestycje gminne i 

wspólne inwestycje z województwem i z powiatem. Biuletyn zawiera także dane 

demograficzne, które są korzystne, bo nie ma depopulacji, co świadczy, że kierunek rozwoju 

gminy idzie w dobrym kierunku Widoczny jest także wzrost budynków mieszkalnych. Wiele 

osób z sąsiednich gmin kupuje działki na terenie gminy.  Opisane są też instytucje działające 

na terenie gminy, stowarzyszenia, kluby sportowe, straże. Zachęcił do analizy materiału i 

wyraził podziękowania Dyrektorowi GOK, który podjął się tego trudu, a był to duży wysiłek, 

aby tyle materiału zgromadzić. Nawiązał do analizy SWOT, czyli analizy słabych i mocnych 

stron realizacji zamierzonych celów firmy. Zadania z zakresu inwestycji zostały wykonane w 

dużym zakresie. Marszałek Ortyl nawołuje do dalszego składania wniosków na cele 

kanalizacyjne (5,5 mln. zł). Punkty z programu wyborczego zostały zrealizowane w takim 

zakresie, że nie mamy się czego wstydzić. Odniósł się do funkcjonowania gminy. Stwierdził, 

że słabe ogniwa w okresie 5,5 letniej kadencji miały miejsce, które były i część zostało 

przejętych po poprzednikach..- „ Mając dobre intencje czasami człowiek sam sobie stwarza 

problem i jest mu pod górkę, ale po to pracujemy, żeby, przytaczając słowa biblijnego siewcy, 

oddzielać plewy od ziarna. Jeżeli będziemy siali plewy, to ziarna po żniwach nie zbierzemy. 

Czasami człowiek się zawodzi na ludziach, czasami wychodzi tak, że osoby, które powinny 

współpracować i być dla niego prawą ręką, okazują się zdrajcami. Dochodzi wówczas do 

sytuacji, które trudne są do zaakceptowania. Jeżeli ktoś się ze mną nie zgadza,  powinien mieć 

honor i sam powinien odpowiednią decyzję podjąć, bo kotwic na statku, który się nazywa 

gminą Czermin nie potrzebuję. Zawsze trzeba pamiętać o tym, że nasi mieszkańcy są mądrzy, 

wierzę w ich decyzyjność i potrafią oddzielić plewy od ziarna.” 

Radny Bugaj – w sprawie nowych środków na zadania kanalizacji gminy. Czy możemy liczyć 

na kanalizację w innych miejscowościach? 

Pan Wójt – przygotowywana będzie koncepcja sieci w Szafranowie, Brniu, Dąbrówce. Część 

Dąbrówki będzie połączona z Trzcianą, część zostanie przyłączona do nowej zlewni i nowej 

stacji podciśnieniowej, która będzie zaprojektowana najprawdopodobniej w Szafranowie. 

Prace koncepcyjne rozbudowy sieci kanalizacyjnej trwają. Na dzień dzisiejszy obciążenie 

oczyszczalni jest na poziomie 60%. 



Radny Bugaj – mam nadzieję, że te projekty nowe nie będą tyle czekać co poprzednie. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków wspierania edukacji 

uzdolnionych uczniów Szkół Podstawowych w Gminie Czermin, form i zakresu tego 

wsparcia oraz zasad i trybu postępowania w tych sprawach 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Ćwięka. 

Radna Banik przedstawiła opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji, która jest pozytywna. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Czaja, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr LXI/407/2024 – jak załącznik do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

Pan Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

Radny Pisarczyk przedstawił opinię Komisji Budżetu i Finansów, która jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2023..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Małgorzata Banik, Mirosław Bugaj, Ryszard Bukała, Sylwester Kiełbasa, Władysław 

Kukliński, Wioleta Mucha, Paweł Pisarczyk, Jan Polak, Władysław Soboń, Robert Strycharz, 

Tomasz Zając, Jan Ździebło, Mariusz Żelazko 

BRAK GŁOSU (2) 

Wiesław Czaja, Dariusz Wójtowicz 

 

Uchwała Nr LXII/408/2024 – jak załącznik do protokołu 



 

 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Bugaj – w sprawie żłobka. – Kiedy wystartuje? 

Pan Ćwięka – od II kwartału tego roku będzie dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego, 

będzie ogłoszony nabór do żłobka. Realnie będzie można zapisywać dzieci w okresie II/III 

kwartał, a na m-c wrzesień musi być wpisany do rejestru żłobków. Czekamy na podpisanie 

umowy. Kwestie związane z Urzędem Wojewódzkim są zakończone. Czekamy na podpisanie 

umowy. 

Radny Bugaj – w sprawie regulacji chodnika koło stolarni w Łysakowie do skrzyżowania na 

Leśniakówkę. Prawnie Powiat tej kwestii nie uregulował. 

Radna Banik poprosiła o przekazanie informacji radnemu powiatowemu o pogłębienie, 

udrożnienie  rowu w stronę Łysakówka. Zwróciła uwagę na walący się przystanek na 

Stawach. Poprosiła o remont drogi dojazdowej do pól wzdłuż kanału na Zadworzu w 

Łysakowie, która była przysypana tłuczniem, a teraz wymaga ponownego posypania tej drogi 

kamieniem. 

Pan Wójt – w sprawie tematów powiatowych polecę przygotowanie pisma do Starostwa, a co 

do przystanku – będzie rozebrany i jest przygotowany nowy. Będzie też zamontowany 

przystanek koło ronda w Trzcianie. 

Radny Bukała – jest już zamontowany. 

Pan Wójt – PZD pracuje nad przygotowaniem zatoczek autobusowych w Woli Otałęskiej. 

Będą zwracać się o pomoc w dofinansowaniu i partycypacji w kosztach. 

Radny Pisarczyk – nakładka na drodze unijnej zwiększy wysokość i będzie problem z 

wjazdem na posesje. Zwiększy się o ok. 15 cm. 

Pan Wójt – zjazdy nieutwardzone będą nasypane tłuczniem, a tam gdzie jest kostka, będzie to 

uregulowane do wysokości. 

Pani Ćwięka – w sprawie możliwości budowy przyłączy kanalizacyjnych w Ziempniowie. 

Pan Wójt – koncepcja, która jest przygotowywana obejmuje także Ziempniów. 

Radny Bugaj nawiązał do wypowiedzi Pana Wójta odnośnie osób nieprzychylnych, uznając, 

że trzeba odpiąć łańcuch od kotwicy i niech dryfuje, a niech nie ciągnie na dno naszego 

statku. 

 

10. Zakończenie obrad. 

Pan Przewodniczący zamknął obrady LXI Sesji Rady Gminy w Czerminie.   

Przewodniczący 

Rada Gminy w Czerminie 

 

Przygotował(a): admin.1436.1288  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


